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Той е доктор по ну-
мизматика, доктор на 
историческите науки по 
експертиза на културни 
ценности. Има около 41 го-
дини професионален опит 
по специалността. Негов 
любим цитат е „Закон 
слънце”. Сред харесваните 
от него книги е „Младите 
лъвове” от Ъруин Шоу.

Предпочита симфонична 
музика от втората поло-
вина на XIX и първата поло-
вина на XX век.

Описва себе си като 
представител на типа 
„Homo ludens”.

- Разкажете ни повече за 
професионалния Ви път. 

- За мнозина професио-
налното развитие започва с 
първата заповед за назна-
чение. За мен интересът към 
монетите и всичко свързано с 
тях започна още през ранните 
ми училищни години. Така в 
мен надделя идеята да уча 
история. Беше важен момент, 
защото имах силен интерес 
към неорганичната химия и 
авиацията, но привличането 
на историята на парите се 
оказа по-силнo.  стр. 2

Разпространява се безплатно

Иля 
Прокопов 
главeн експерт в 
Дирекция „Злато и 
нумизматика” във 
Fibank

За поредна година в ав-
торитетния конкурс „Най-
добра българска фирма на 
годината” бяха отличени 
най-успешните компании в 
страната. Церемонията се 
проведе в Софийска градска 
художествена галерия.

Победителите бяха опре-
делени от авторитетно жури 
в състав: Чавдар Златев 
– директор Корпоративно 
банкиране в Първа инвес-
тиционна банка, Лъчезар 
Богданов – управляващ 
партньор в „Индъстри уоч”, 
финансистът Емил Хърсев, 
социологът Кънчо Стойчев 
- съосновател на ББСС „Га-
лъп Интернешънъл”  и пред-
седател на „Произведено в 
България – съюз на малкия 
и среден бизнес” и Йордан 
Матеев - главен редактор на 
сп. „Форбс” България.

Най-големият производи-
тел на акумулаторни батерии 
в Източна Европа - ”Монбат” 
АД – взе голямата награда в 
категория „Средна и голяма 
фирма”. Ловешката фирма 
”Възраждане-Касис ООД” – 

дистрибутор на ветеринарно-
медицински продукти, храни 
и аксесоари за домашни 
любимци, стана победител в 
категорията „Микро и малка 
фирма”. Веригата ресторанти 
Happy Bar&Grill, превърнала 
се в любима марка на бълга-
рите и спечелила доверието 
им със стил и качествена 
храна, безапелационно спе-
чели „Наградата на публика-
та”.

Нововъведение в тазго-
дишното издание на конкур-
са бе призът „Най-успешна 
българка в бизнеса”.  С него 
организаторите от Първа ин-
вестиционна банка желаят да 
насочат общественото вни-
мание върху постиженията 
на жените предприемачи и 
мениджъри у нас, вложили 
идеи, енергия и опит в из-
граждането и развитието на 
успешен бизнес.  На стр. 3

Fibank отбеляза 
20 години в Ловеч
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За шеста поредна година бяха отличени
най-добрите 
български фирми

Fibank (Първа инвестицион-
на банка) отбеляза със стилно 
събитие 20-годишнината на 
клон Ловеч.

Присъстваха над 130 кли-
енти, партньори и приятели 

на банката, както и служите-
лите от офиса в град Троян. 
Към днешна дата клоновата 
мрежа на банката в стра-
ната наброява 160 клона. 
  На стр. 3

n   В конкурса, организиран от Първа инвестиционна банка, тази година се 
включиха над 270 компании



        

подготовка са необходими 
още поне 5 години работа 
в практиката. Поемането на 
отговорност в тази област е 
задължително и често е из-
вън силите на неподготвен, 
макар и завършил висше об-
разование специалист. Стъп-
ката между специалист с ви-
сше образование и експерт 
е малка наглед, но огромна 
по същество. Освен работа-
та с магистърски курсове и 
докторанти имам и сериозни 
ангажименти в изследовател-
ската област. Предстои ми 
публикуване на корпус за 
антични монети в солидно 
издателство в Германия.

- Какво е усещането не-
прекъснато да сте в досег 
с благородни метали?

- Нямам някакви особени 
усещания от този условен 
досег. Бих казал – без емо-
ции! В дейността на дирек-
цията нямаме пряк допир до 
благородните метали. Обик-
новено ги пипаме с бели 
ръкавици и ги гледаме през 
оптически прибори. Нашите 
продукти са отлично опако-

вани, поставени в капсули 
именно, за да се избегне 
допир. Понякога стойност-
та на изящен предмет или 
монета се срива при допир 
и оставени следи, дори от 
човешки пръсти. В известен 
смисъл нашето усещане при 
работа с благородни метали 
е същото като на колегите от 
касите на банката при досег 
с банкноти. 

- Кой е Вашият любим 
метал?

- Среброто! Не мога 
да обясня защо. Просто 
вътрешно усещане. От тази 
„любов” и цветът на косата 
ми стана досущ като сребро. 
Иначе основните ми изсле-
дователски теми са свързани 
със сребърните монетосече-
ния и историята на парите 
в древна Тракия в периода 
2-1 в.пр.Хр. 

- Каква според Вас е бан-
ката на бъдещето?

- Тази, която клиентите 
усещат като своя! За себе 
си като клиент мога да ка-
жа, че на мига се оттеглям 
от услугите на компания, в 
която хората не са приветли-
ви. Мога да преглътна даже 
някой гаф, когато видя ис-
крено отношение и желание 
за продуктивна комуникация. 
Затова въпреки новите тех-
нологии и изобилието на 
продукти, хората ще останат 
верни или ще изберат онази 
банка, в която се чувстват 
уверени и спокойни като у 
дома си. Там, където са об-
градени от уют и която са 
приели в сърцето си. Там, 
където усещат макар и мал-
ко, че контролират нещата.    

n Лицата 
на Fibank  n

ОТ СТР. 1

Завърших специалност ис-
тория в СУ “Климент Охрид-
ски” през 1977 г. Бях учител 
по история за кратко. После 
работих в музея на град Тро-
ян, в Института за култура 
при КК и БАН в София, в 
Окръ  жен исторически музей 
в Кюстендил и в Национал-
ния исторически музей в Со-
фия като негов директор за 
периода 1998-2001 г. 

От началото на 2003 г. съм 
експерт в дирекция “Злато 
и нумизматика” при Първа 
инвестиционна банка. 

- Какви са предизвика-
телствата във Вашето еже-
дневие?

- Извън дейностите, които 
са мое задължение в еже-
дневната ми работа в бан-
ката, имам и доста други 
ангажименти. Някои от тях 
също са истински предиз-
викателства. Например под-
готовката на докторанти в 
посока нумизматика, история 
на парите и експертиза на 
ценности. Мога да кажа от 
собствен опит, че в нашата 
специалност се усеща голям 
дефицит от експерти. Подго-
товката, която сме наследи-
ли, е добра от гледна точка 
на теорията, но извежда за-
вършилите висше образова-
ние без способности, умения 
и знания за силен и успешен 
старт в практиката. Извърш-
ването на дейности по иден-
тификация, автентификация, 
оценка и одит на ценности 
изисква сериозна подготов-
ка с много практика. Да се 
започне работа като експерт 
в тази насока след добрата 

Иля 
Прокопов 
главeн експерт в 
Дирекция „Злато и 
нумизматика” във 
Fibank
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- Кои са личностните и 
професионални качества, 
които са нужни, за да бъ-
де един банкер успешен 
в бързоразвиваща се и 
динамична банкова ин-
ституция като Fibank?

- Почтеност, постоянство, 
психическа устойчивост, 
висок професионализъм, 
трудова дисциплина и голя-
мо сърце! Ако ги има, или 
е в процес на придобиване 
на тези качества, то, за да 
успее е необходимо само 
още едно нещо – да следва 
стриктно законите и прави-
лата на моралния кодекс. 

- Коя е книгата, която 
четете в момента?

- Няколко са и не са 
художествена литература. 
Скучни професионални че-
тива за историята на па-
рите в древността. Но от 
тях има ползи. Научавам 
много интересни неща. 
Когато търсиш неясноти 
защо нещо се е случило 
в миналото, а историята 
не е дала все още отго-
вор – проследи движени-
ето на паричните масиви 
и ще намериш отговора. 
Във връзка с това се из-
кушавам да кажа: в света 
на парите няма случайни 
неща и нищо ново не се 
е променило за последни-
те няколко хиляди години 
освен технологиите. 

- Как прекарвате сво-
бодното си време?

- Почти нямам. Имам лек-
ции в почивните дни и пи-
ша по моите странни теми. 
Почивам си, като сменям 
темите. 
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Домакинът на събитието, 
управител и регионален мени-
джър – г-н Николай Николов, 
поздрави гостите и направи 
равносметка на изминалия 

период, като благодари на 
клиентите за доверието през 
годините. Г-н Николов изказа 
признателност и към всич-
ки служители на банката в 
региона, които с много труд 
и професионализъм са пре-

върнали името Първа инвес-
тиционна банка в символ на 
висок стандарт при работата 
с клиенти.

Група „Сигнал” и трио „Хип-
нотик” забавляваха гостите на 
събитието, а водещ бе Митко 

Павлов.
Равносметката за банката е 

повече от успешна: 20 години 
след откриването на клон 
Ловеч, клиентите в региона са 
повече от 18 000 физически и 
юридически лица.

n ТозИ месец пРАзНувАТ n

Fibank отбеляза 20 години в Ловеч

От стр. 1 

Наградата отиде при На-
дежда Генчева, съсобственик 
и управител на „Фешън  Ма-
ния” ООД, град Плевен.

В тазгодишното издание на 
инициативата взеха участие 
над 270 компании от раз-
лични браншове. В своите 
оценки журито се ръково-
деше от няколко основни 
критерии като възможности 
за справяне в конкурентна 
среда, потенциал за навлиза-
не на нови пазари, устойчиво 
развитие и иновативност. 
Всички участвали в конкурса 
компании имат български ка-
питал, български мениджмънт 
и представляват български 
бранд. Мисията на конкурса 
е да отличи изградените ус-
тойчиви бизнес модели и да 
поощри добрите практики, за 
да могат те да се превърнат 
в еталон за подражание и 

стимул за постигане на ви-
соки резултати. Конкурсът 
се проведе за шеста поредна 

година, като нарастващият 
интерес към него както от 
бизнеса, така и от обществе-

ността го превърнаха в неде-
лима част от икономическото 
развитие на страната.

Конкурс „Най-добра българска 
фирма на годината“
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През 2016 г. Fibank стар-
тира програмата „Заедно 
можем повече”, чиято 

цел е насърчаване на служи-
телите и отдаване на уваже-
ние към техния личен принос 
и вдъхновяващо работно 
представяне. Във второто за 
тази година провеждане на 
Програмата колегите прояви-
ха завидна активност в номи-
нациите и гласуването. Бяха 
отличени новите победители 
в категориите „Изграждане 
на партньорство с клиентите 
на банката”, „Постигане на 
максимално високи резултати 
в работата”, „Принос към по-
стигане на продуктивно екипно 
взаимодействие” и „Успешно 
управление на промяната”. Бе 
връчена награда за най-добре 
аргументирана номинация за 
колега, както и награди за ак-

тивност в гласуването. 
В програмата „Заедно мо-

жем повече” всеки служител 
на банката има възможност 
да номинира за награждаване 
определени от него колеги и да 
избере чрез гласуване побе-
дители в 4 отделни категории. 
Служителите на банката могат 
да бъдат номинирани и в резул-
тат на получени благодарности 
и похвали от клиенти. В края на 
всяко четиримесечие измежду 
всички публикувани благодар-

ности и похвали се определят 
номинации във всяка отделна 
категория на програмата. От 
тях чрез гласуване в сайта на 
програмата служителите оп-
ределят кои да бъдат победи-
телите за съответния период в 
отделните категории. 

Победителите в програма-
та „Заедно можем повече” за 
периода май - август 2017 г. 
са:
• Райна Пешева - Специалист 

„Интернет приложения”, 

дирекция „Е-банкиране”, 
победител в категория „Из-
граждане на партньорство с 
клиентите на банката”;

• Нешка Петкова - Старши 
счетоводител, дирекция 
„Счетоводство”, победител 
в категория „Постигане на 
максимално високи резул-
тати в работата”;

• Северина Нуркова - Юрис-
консулт, дирекция „Прав-
на”, победител в категория 
„Принос към постигане на 

n ИнИцИатИвИ n n Партньорство n

• Райна�Руменова�Пешева,��
Специалист Интернет прило-
жения, дирекция  
Е-банкиране -  
победител в категория „Из-
граждане на партньорство с 
клиентите на Банката” 

Райна Пешева започва работа в 
Първа инвестиционна банка през януа-
ри 2006 г. като технически изпълнител. 
След това е заемала различни позиции 
в Банката -специалист в Кол център, а 
от 2012 г. започва работа в дирекция 
Е-банкиране.

На настоящата си длъжност Специ-
алист Интернет приложения работи от 
януари 2016 г.

Рени е с висше образование.  За-
вършила е Националната Спортна 
Академия „Васил Левски”, специалност 
Спортен мениджмънт. 

Омъжена, с две деца. Зодия Водолей.

• нешка�неделчева�Петкова,�
Счетоводител, дирекция Счето-
водство  -  
победител в категория „По-
стигане на максимално високи 
резултати в работата”

Нешка Петкова работи в Първа инвес-
тиционна банка от юни 2006 г. Започва 
на длъжност Счетоводител контрольор, а 
от февруари 2016 г. е Старши счетово-
дител в дирекция Счетоводство.

Нешка е с висше образование. За-
вършила е Нов български университет 
- специалност Икономика и бизнес 
администрация и СА гр. Свищов - специ-
алност Финансов мениджмънт.

Преди да започне работа в ПИБ е 
работила в Стопанска банка АД като 
счетоводител и в ЦКБ като Специалист 
фронт офис.

Омъжена, с една дъщеря. Зодия Рак.

• нели�маРинкева,  
Главен специалист Развитие на 
управлението на човешкия капи-
тал, дирекция УЧК -  
победител в категория „Успеш-
но управление на промяната”
Нели Маринкева се присъединява към 

екипа на Първа инвестиционна банка след 
вливането на МКБ Юнионбанк през март 
2014 г. Започва работа в отдел Админи-
стриране на персонала, а към момента е 
Главен специалист Развитие на управлени-
ето на човешкия капитал в дирекция УЧК.

От 2005 г. до 2014 г. работи в МКБ 
Юнионбанк в сферата на управление на 
персонала, като е заемала експертни и 
мениджърски позиции.

От 2002 до 2005 г. е работила като сче-
товодител в частния сектор.

Нели е магистър по финанси от УНСС 
гр. София. 

Омъжена е и има две деца - син и дъ-
щеря. 

• СевеРина��
нуРкова,  
Юрисконсулт, дирекция 
Правна -  
Победител в категория 
„Принос към постигане на 
продуктивно екипно взаи-
модействие”

Северина е започнала работа в 
Банката през септември 2015 г. като 
младши юрисконсулт. От февруари 
2017 г. е юрисконсулт правно об-
служване на проблемни кредити в 
дирекция Правна.

Преди да започне работа във Fibank 
е работила като юрисконсулт към час-
тен съдебен изпълнител.

Завършила е право в Софийски 
университет през 2013 г.  

Зодия Лъв.

Освен избраните с гласуване победители в 
четирите категории, в Програма „Заедно можем 
повече” бе присъдена и Награда за най-добре 
аргументирана номинация за колега на

• донка�ПоПова,��
Директор дирекция Счетоводство - за 
номинацията, подадена от нея на името 
на Нешка Петкова.   
Наградата се присъжда от компетент-
но и независимо жури в състав ръко-
водители на дирекции „Маркетинг и 
реклама”, „Корпоративни комуникации” 
и „Вътрешен контрол”.
Донка Попова започва работа в Първа инвести-

ционна банка през 2002 г. като счетоводител. От 
юли 2003 г. е Ръководи-
тел екип Методология на 
отчетността. От февруари 
2008 г. е Ръководител от-
дел и Зам. главен сче-
товодител; от октомври 
2014 г. е Зам. директор, 
а от октомври 2016 г. е 
директор дирекция Счето-
водство.

Преди банката, Донка 
е била Управител на Сче-
товодна къща и Член на 
Съвета на директорите в 
Българо-английска кон-
султантска къща.

Дони е магистър по 
право от Юридическия факултет на СУ и магистър 
по стопанско управление от Стопански факултет на 
СУ. Притежава лиценз за оценител на недвижими 
имоти.

Омъжена с една дъщеря. Зодия Овен.
В свободното си време Дони обича да пътува. Тя 

е горда майка на дъщеря, която постига спортни ус-
пехи в плуването.

Fibank 
подкрепи 
Конгрес  
по био
медицина

От 17 до 19 ноември 
2017 г. в Sofia Tech 
Park се проведе Вторият 
международен конгрес 
по биомедицина, чийто 
партньор беше и Първа 
инвестиционна банка. 
Събитието представи 
най-големите научни 
постижения в сферата 
на медицината. 

Участваха повече от 
500 студенти от Бъл-
гария и Европа, като 
най-приятната изненада 
беше включването и на 
200 талантливи българ-
ски гимназисти, които 
за първи път посещават 
подобен форум. Орга-
низаторите откроиха 
важността на проучва-
нията на молекулярно 
ниво за подобряване на 
диагностичните методи, 
силата на новаторското 
мислене и авангардните 
идеи в медицината. 

Любослава Янкова 
(дирекция „Банкиране 
на дребно” във Fibank) 
представи пред ауди-
торията новия продукт 
на банката – кредит за 
лекари и стоматолози. 
Кредитът е с атрактивна 
годишна лихва и може 
да бъде използван за 
оборотни средства, 
инвестиции като заку-
пуване на специализи-
рано оборудване или 
да се ползва в режим 
на овърдрафт. Отпуска 
се при изключително 
облекчена процедура, 
като не е необходимо 
предоставянето на биз-
нес план.

Нови победители в 
програмата „Заедно 
можем повече“

продуктивно екипно взаи-
модействие”;

• Нели Маринкева - Главен 
специалист Развитие на уп-
равлението на човешкия ка-
питал, дирекция „Управление 
на човешкия капитал”, побе-
дител в категория „Успешно 
управление на промяната”;

• Донка Попова - Директор 
дирекция „Счетоводство”: 
с награда за най-добре ар-
гументирана номинация за 
колега.

Победителите получиха сво-
ите почетни грамоти и плакети 
от Изпълнителния директор на 
Fibank г-жа Севдалина Василе-
ва, по време на специално ор-
ганизирана изискана вечеря. Те 
бяха наградени и с ваучери за 
вълнуващи пътувания в избра-
ни от тях дестинации, като също 
така ще получат възможност за 
разширяване на тяхната профе-
сионална компетентност.
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Животът и делото на Атанас 
Буров представляват интерес 
още по време на неговите съв-
ременници, който не престава 
и до днес – повече от половин 
век след смъртта му. Основна-
та причина за това е многоли-
ката личност на Буров, събра-
ла в себе си умел дипломат, 
успешен политик и банкер и не 
на последно място – хуманист 
и патриот. 

Атанас Димитров Буров е 
роден в Горна Оряховица през 
1875 г. Баща му Димитър е 
потомък на два от най-изтък-
натите възрожденски рода в 
Османската империя, като по-
късно става съосновател на 
Българската търговска банка. 
На своите двама синове Иван 
и Атанас завещава не само уп-
равлението на впечатляващо 
за онези години имущество, но 
и харизмата, която е изградил 
през целия си живот на почтен 
банкер, общественик и патри-
от. По-големият син Иван учи 
в Търговската академия във 
Виена, след което работи в 
„Credit Lyonnais” в Марсилия. 
Впоследствие става един от 
най-големите български бан-
кери през 20-те години на XX 
век.

Атанас Буров наследява от 
баща си будното отношение 
към обществените дела и ак-
тивната гражданска позиция. 
Получава първоначалното 
си образование в родния си 
град, а след това завърш-
ва Априлов ската гимназия 
в Габрово. През 1903 г. се 
дипломира със специалност 
право и икономика в Сор-
боната в Париж - най-прес-
тижното висше училище във 
Франция. След завръщането 
си в България Буров навлиза 
в банковото дело и оформя 
политическите си възгледи. 
Участва в управлението на 
Българската търговска банка, 
застрахователното дружество 
„България”, Акционерно дру-
жество „Бяло море” и др. Пре-

Атанас Буров – финан сист, 
дипломат и патриот

подава в най-стария и голям 
икономически университет в 
България и Югоизточна Евро-
па – Университета за нацио-
нално и световно стопанство 
(тогава с наименованието 

Свободен университет за по-
литически и стопански науки). 
За приноса му в развитието 
на университета по-късно е 
обявен за почетен деятел. 

Още в ранна възраст Буров 
се увлича по идеите на На-
родната партия и се включва 
в нейните редици. Няколко 
пъти е избиран за народен 
представител, като пише чес-
то във вестник „Мир”. През 
1911-1912 г. е заместник-
председател на Народното 
събрание, където го заварва 
избухналата Балканска война. 
Буров завършва Школата за 
запасни офицери и участва 
във войната като подпоручик. 
По този начин се превръща в 
единствения български депу-
тат – доброволец на фронта. 
Участва в боевете при Чатал-
джа и след войната е отличен 
с орден „За храброст”. 

В края на Балканската вой-
на, в момент, когато страната 

е изправена пред политиче-
ска криза, Буров става част 
от печалния кабинет на Сто-
ян Данов като министър на 
търговията и индустрията. 
40-дневното управление на 
правителството и сложната 
геополитическа обстановка 
на Балканите насочват Буров 
към идеите на Съглашението. 
На 6 октомври 1917 г. той по-
ема същото министерство, но 
вече в коалиционното прави-
телство на Александър Стам-
болийски. Унищожителният 
за България Ньойски мирен 
договор сваля правителство-
то на Стамболийски, чиито 
министри са изправени на 
съд. Буров успява да избегне 
процеса, емигрирайки във 
Франция. При завръщането си 
след Деветоюнския преврат 
през 1923 г. става част от 
Демократическия сговор. Съ-
щевременно е и Председател 
на българските индустриалци 
и едно от най-авторитетните 
лица сред българските капи-
талисти и предприемачи. 

В правителството на Андрей 
Ляпчев (1926-1931 г.) Атанас 
Буров е министър на външните 
работи и вероизповеданията. 
В това си качество той по-
стига множество успехи, два 
от които ще откроим поради 
общонационалното им значе-
ние. През 1928 г. на България 
е отпуснат стабилизационен 
заем за възстановяване на 
икономиката и решаване на 
бежанския проблем с идва-
щите от Беломорска и Од-
ринска Тракия. Най-голямото 
постижение обаче остава 
удължаването на наложения 
мораториум срещу т.нар „Ре-
парационен дълг” към Велики-
те сили-победителки във вой-
ната, за уреждането на което 
огромна заслуга имат автори-
тетът и личността на Буров. 
Доказателство за умелата му 
външнополитическа кариера 
е и избирането му за член на 
политическата подкомисия 
на Обществото на народите, 

Златко 
Стоянов
Мениджър  
„Корпоративни 
комуникации” 

Източник: Архив – Фондация „Атанас Буров”

Източник: Архив – Фондация „Атанас Буров”

Буров с приятели

Буров със семейството си

Буров - войник
Източник: Архив – Фондация  

„Атанас Буров”

Източник: Wikipedia
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предшественик на Организа-
цията на обединените нации.

Буров влиза в кабинета на 
Константин Муравиев с ясната 
идея, че трябва да се предо-
тврати нахлуването на дър-
жавите от антихитлеристката 
коалиция в страната. След 
промените от 1944 г. не из-
неверява на възгледите си, че 
парламентаризмът и демокра-
цията са пътя, по който трябва 
да върви България. Осъден е от 
Народния съд, лежи в затвора, 
а впоследствие е интерниран 
в Дряново. През 1951 г. от-
ново е задържан и осъден на 
20 години затвор от Народния 
съд след обвинения в опит за 
сваляне на правителството и 
държавна измяна. Последните 
години от живота си прекар-
ва в Пазарджишкия затвор, 
където намира смъртта си на 
15 май 1954 г.

Атанас Буров остава в ис-
торията не само като успешен 
банкер и индустриалец, а най-
вече като прогресивен патриот 
и държавник, надминал своето 
време. Противно на позната-
та ни логика за отдалечения от 
обществото заможен капита-
лист, той вярва, че проспери-
тетът на нацията може да бъде 
подкрепен от успелите като не-
го. Доказва го и с постоянната 
си дарителска дейност. 

За делото на Буров ще ос-
тавим да говорят неговите 
собствени думи:

„Аз не съм песимист. Аз съм 
дълбоко убеден, че каузата 
на България не е загубена, и 
бих желал да вдъхна във вас 
същата вяра, да повдигна ва-
шите сърца, да ви дам малко 
от моя оптимизъм, защото 
оптимизмът е извор на вяра и 
енергия, а българският народ 
има нужда в днешния момент 
от едното и от другото, за да 
търпи, да се надява и да дейст-
вува….”     

Атанас Буров – финан сист, 
дипломат и патриот

ските кредити положителната 
динамика на данните е сход-
на. Регистрираният ръст за 
третото тримесечие е в раз-
мер на 182,5 млн. лв., а на 
годишна база 394,5 млн. лв. 
Това се равнява съответно на 
ръстове от 2% за третото три-
месечие и 4,5% за годината.

Освен добрата икономиче-
ска страна, друг положителен 
фактор са и запазилите се на 
ниски нива лихвени проценти. 
Статистиката на БНБ показва, 
че през септември 2017 г. 
средният лихвен процент по 
кредитите за потребление в 
левове спада в сравнение 
със септември 2016 г. с 0,82 
пр.п. до 8,08%, а по тези в 
евро – с 1,27 пр.п. до 4,90%. 
При жилищните кредити в 
левове той намалява с 0,86 

пр.п. до 3,88%, а по жилищ-
ните кредити в евро – с 1,11 
пр.п. до 4,13%.

За деветте месеца на 2017 
г. печалбата на банковата 
система е 872 млн. лв., като 
тази на Fibank бележи ръст 
спрямо 2016 г. от 11,1%. До-
брите резултати на банката 
се дължат на това, че бан-
ката става все по-предпочи-
тана от страна на бизнеса и 
населението по отношение 
на отпускането на кредити. 
Атрактивните условия на 
нейните продукти водят до 
ръст на отпуснатите от бан-
ката ипотечни кредити с 3,6% 
за последното тримесечие и 
2,7% на потребителските кре-
дити. При последните ръстът 
на годишна база се увеличава 
до 9,2% или 72,8 млн. лв. 

Финансовият сайт Profit.bg 
определи предложението на 
Fibank - Жилищен/ипотечен 
кредит “Право на избор”, сред 
трите най-добри оферти за 
жилищен кредит в момента у 
нас. Акцентът, който поставят 
от медията, е че кредитът се 
предлага за срок до 35 години 
при закупуване на недвижим 
имот, както и до 30 години 
за ремонт или за погасяване 
на съществуващи задълже-
ния. Офертата на банката е 
за 3,50% фиксиран годишен 
лихвен процент за първите 
12 месеца, както и за 3,50% 
променлив годишен лихвен 
процент (СЛП + надбавка) за 
останалия период от срока за 
погасяване на кредита.

n АнАлиз n

Общата сума на активите 
на банковата система 
нараства през третото 

тримесечие с 2,3% до 95,1 
млрд. лв. На годишна база 
активите нарастват с 5,9%. 
Подобряващата се иконо-
мическа среда в страната 
се отразява положително на 
банковата система. По данни 
на НСИ сезонно изгладените 
данни за БВП по експресни 
оценки показват растеж от 
3,9% през третото тримесечие 
на 2017 г. спрямо съответно-
то тримесечие на предход-
ната година. Коефициентът 
на безработица пък е 5,8%, 
а коефициентът на заетост 
за населението на възраст 
20 - 64 навършени години е 
73,0%.

Увереността, която имат по-
требителите в своите бъдещи 
доходи, доведе и до рекордни 
за последните 8 години нива 
на кредитиране. Статистика-
та на БНБ отчита, че брутният 
кредитен портфейл на бан-
ковата система (без креди-
тите и авансите за секторите 
централни банки и кредитни 
институции) нараства през 
периода юли – септември 
2017 г. с 1,0% (553 млн. лв.) 
до 56,1 млрд. лв. Увеличение 
се наблюдава при кредитите 
за нефинансови предприятия 
(с 446 млн. лв., 1,3%) и за 
домакинства (с 249 млн. лв., 
1,3%), като нараства както 
жилищното ипотечно, така и 
потребителското кредитира-
не.

Реализираният ръст в от-
пуснатите от банките жи-
лищни кредити през третото 
тримесечие достигна 184,6 
млн. лв. На годишна база 
(септември 2017 г. спрямо 
септември 2016 г.) отпусна-
тите кредити в сегмента са в 
размер на 461 млн. лв. или 
ръст от 5,3%. При потребител-

Как се справи 
банковата 
система и 
Fibank 
през третото тримесечие

Годишен темп 
на ръст

Христо 
Христов
Мениджър  
„Корпоративни 
комуникации”



Новината за концерта бе-
ше посрещната с огромен 
ентусиазъм от феновете и 
билетите свършиха някол-
ко седмици преди самото 
събитие.

Зала 1 на НДК се оказа 
тясна, за да побере под 
един покрив всички фенове 
на един от най-успешните 
български поп изпълните-
ли. 

Преди концерта клиенти, 
приятели и партньори на 
Fibank успяха да се насла-
дят на стилно частно парти. 
По време на него гостите 
на банката имаха възмож-
ност да поговорят лично 
с Любо Киров в неговата 
гримьорна, след което мо-
жеха да се качат на сцената 
и да изпеят няколко песни 
от неговия репертоар. Гос-
тите, поканени от Fibank, 
получиха и специален по-
дарък – авторска тениска 
с личен автограф от Любо 
Киров.

По време на самия кон-
церт публиката пееше и 
танцуваше неуморно, а на 

финала изпрати с бурни ап-
лодисменти Любо на крака. 
На сцената се качи и Орлин 
Павлов, за да изпее заед-
но с Любо Киров песента 
„Вместо мен”, чийто текст 
Любо написва на една сал-
фетка в заведение за група 
„Каффе” преди години. 

За незабравимите емо-
ции в тази специална вечер 
допринесоха и страхотните 
хитове като „Знам”, „Има 
ли цветя”, „Заедно” с Ор-
лин Павлов и Графа, „Мо-
га” и още куп други песни 
от едноименния албум на 
изпълнителя. В концер-
та участие взеха и Живко 
Петров (клавиши), Ангел 
Дюлгеров (китара), Калин 
Вельов (барабани и перку-
сии) и LaTiDa (вокали).

Мнението на посетители-
те след концерта беше, че 
два часа и половина са би-
ли малко и искат страхот-
ните изпълнения на Любо 
Киров на живо да продъл-
жат. Стилната визия, про-
фесионалното представяне 
на голямата сцена, изпъл-

ненията на живо, емоцията 
и разбира се щастливата 
публика – това бяха само 
малка част от думите, ко-
ито описват изживяването 
за всички фенове на Любо 
Киров. 

Сред коментарите и мне-
нията на фенове в интернет 
се появи идеята през 2018 
година Любо да ги посрещ-
не в по-голяма зала, за да 
успеят всички желаещи да 
закупят билет. 

През годините запазване-
то на българската култура и 
традиции се превърна в ем-
блематична кауза за Fibank. 
Благодарение на подкрепа-
та на Първа инвестиционна 
банка вече много концерти 
се провеждат регулярно - 
освен водеща кредитна ин-
ституция, банката е и парт-
ньор на множество култур-
ни прояви целогодишно 
като Международния джаз 
фестивал в Банско, кон-
церти на изявени български 
изпълнители, инициативи 
на Съюза на артистите в 
България и други. 
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n  Направи поне едно плащане  
с твоята MasterCard  
от Fibank  
в периода до 5 юни 2017 г.

n С подкрепата на Fibank  n

Любо Киров и Fibank подариха 
незабравими емоции  
на феновете на българската музика

Fibank (Първа инвестиционна банка) бе партньор на 
концерта на Любо Киров – „Знам. Най-доброто от 
Любо Киров”, който се проведе на 10 ноември 2017 г. и 
премина при изключително голям интерес.




